
 
Ledermøde – Go` sommermøde d. 10. juni 2025 kl. 18.30 – 21.30 

på Poulholm 

Klanen er i gang med et forløb , der hedder: Madfællesskab –  

og har tilbudt at lave mad til os  

Sidste frist for tilmelding d. 6. juni 2025 kl. 18.00  

via dette link: https://medlem.dds.dk/event/id/61762/register 

Dagsorden  

Deltagere: Michael, Connie, Anne- Dorthe, Steen, Martin, Jørgen, Freia, Henrik, Marianne, Jens-

Ole, Ole, Regitze, Bodil, Malene, Martin, Pia, Richard 

Afbud:  

Referent: Regitze har sagt hun godt vil 

 

Divisionsturnering 

Godt – skidt – ris og ros 

- Skønnere hvis juniorer lå sammen, så ledere ikke skal gå så langt        Det fungerede godt i troppen, at de lå 

sammen. Det giver mening hvis familiespejd ligger op ad mikrogrenen.  

- Det var et meget tætpakket program, grunden til at man var spredt var for at tale med nogen, men der var 

ikke tid, for få gode pauser. 

- Kapaciteten for patruljer på en post var alt for stor- det var umuligt at vurdere turn-out.  

- Det var ærgerligt at tovtrækning ikke var en samlet begivenhed. Det blev tamt med de små uden nogen der 

råbte og hujede. Der mangler en stor opbakning. 

- Hvis der er nok tid til fritid er det ikke et problem at være med til tovtrækning.  

- Der var ikke en positiv stemning overfor nye tiltag på turen, og ændringer faldt ikke i god jord, det betyder 

nok at der var for lidt tid.  

- Der var nogle der styrede turen- og det var svært at komme ind hos dem der hovedsageligt stod for det, og 

der var ikke plads til forbedringer undervejs.  

- Der blev ikke lyttet undervejs af dem der har erfaringer.  

- Der er ikke blevet kigget på divi evaluering fra sidst.  

- Det handler om at lytte til så meget til alle så så mange som muligt får lov at sige noget.  

- Der er STOR ROS fra tropsspejdere om natløb 

- Søvn og bygning af pioner var ikke fedt at der skulle stoppes for. Vi vil gerne at tropsspejdere bliver presset 

så meget som muligt.  

https://medlem.dds.dk/event/id/61762/register


 
- Fra klanen- det der gjorde det sjovt var dem selv, ingen mad til dem, ingen tovtrækning- der var ros til andre 

– familiespejd fik ros for at blande sig- det gjorde klanen ikke. De blev helt glemt. De vil gerne lave alt muligt, 

på deres egne præmisser. Præmieoverrækkelse blev også glemt. 

- Generelt skulle klanen argumentere for at være der- der var ikke mad og de skulle selv hente dem, selv om 

de var på post.  

- Der var god stemning især mellem Sortebrødre og Waingunga- og det var en meget positiv oplevelse. 

- Det er ikke alle der accepterer at børn har besværligheder- det blev oplevet at der var nogle der ikke talte så 

pænt, eller opførte sig pænt overfor børn som har det svært.  

- Under planlægningen- det her er ikke militæret- det er frivillige- tal pænt.  

 

Opfølgning på ledermøde d. 23.04.25 

Forventninger til forskellige ledelsestrin.  

Der sættes et møde i kalenderen, og om formiddagen på oprykkerturen sætter vi os sammen og taler videre om 

dette. Tilmelding til oprykkerturen den 15. juni.  

Husk at tilmelde jer!  

 

Koordinering af materiel til sommerlejre – specielt vedr. uge 27+28 

- hvem vil gerne have hvad med? 

- hvem pakker/samler hvor? 

Troppen tager trailer-  

Mini – junior deler trailer 

Trop pakker på gangen eller i pejsestuen 

Juinior ved skab  

Mini ved skab.  

 

Projekt bålplads  

v. tropslederen 

Beskrivelse af projektet. Ny bålplads for enden af patruljegangen. Troppen står selv for projektet, søgning af 

fondsmidler. Vi opdaterer løbende ledergruppen i forhold til projektet.  

Godkendt af ledergruppen 



 
 

Rekruttering  

v. Malene E. 

Jens Ole spiller egnsteater om den rejse rekrutteringsudvalget har været på det sidste halve års tid.  

Fortæller om mulighederne, og hvilke tanker der har været undervejs.  

Betalt online markedsføring.  

Hvor kan man få fat på alle børn? Folkeskolerne. De lavede to en halv timers arrangement for Vestre, Vestervang og 

Nordre. Børn skulle opleve at være spejdere gennem samarbejdsøvelser, madlavning og båltænding. Det var en god 

dag, lærerne var glade og positivt overraskede.  

Fritterfestival- ca 3-400 brød igennem, pandebrød, snitning mm. Der var travlt! Det var skoler for hele Viborg 

kommune. Der stod ca 100 i kø for at være med. Det er mega sjovt at være med, og der opfordres til at deltage.  

Spejdernes dag. Annonceringen var ikke god nok. Det fungerede ikke helt så godt på ledersiden. Det skal planlægges 

bedre- og der skal være kontaktoplysninger på forældre.  

Snapsting den 22. juni-13-16 familiedag på Borgvold: Vi stiller op igen. Der skal ligges en indsats for at få en 

pandekage- for at få lov til det. Det skal ikke bare være gratis servering. 

Tag en ven med til spejder- i nogle grene.  

Og hvad har så virket? Ja, noget har i hvert fald. Der er kommet nye i alle grene. 

Efter sommerferien er der også planer- formiddagsbesøg fra de lokale skoler- 0-2. klasser. Vi vil også gerne 

børnehaver, men der er ikke ressourcer lige nu. Der er kommet forslag til Nordre skole gennem et 

bestyrelsesmedlem. Nat i naturen. Der fokuseres på spejdere. Erfaringen er at der skal være flere hænder- især når 

der kommer skoler.  

 

Nyt fra arrangementsudvalg 

- Oprykkertur 

Sidste frist for tilmelding d. 15.06.25 

- Efterårsmøde i oktober – hvem er udvalget? 

I store træk – ligesom sidste år. Troppen står for at arrangere for de yngre. Lederarrangement lørdag formiddag 

HUSK TILMELDING!!! 

Klanen deltager som ledere.  

Husk børn og medledere på at tilmelde sig! 

Efterårsmøde i oktober: Connie, Richard og Martin B, 



 
 

Nyt fra hytteudvalg 

- Fort Knox 

- Blokhuset 

- Poulholm 

FK: Hytterne er åbne. Man må tage derud med et transportabelt toilet – lån hos troppen.  

Medbring vand selv. Vandet må IKKE indtages! Heller ikke selv om det er kogt.  

Dennis fra bestyrelsen er i fuld gang med at fundraise til toilet og vand. Realistisk set kommer toilet først. Vand 

afventes fra Daubjerg Vandværk. De har pligten til at lave vand. Vejen skal laves. Vi er i kontakt med Ole- naboen. 

Vejen fra vi drejer ind mod os, vi skal lave vejen på hans grund, og han er med på det. Så snart pengene er der, går vi 

i gang med at lave vejen. 

Blokhus: Arbejdsdag. De var 5, og der blev lavet lidt af hvert. Kælderen er blevet gjort rent. Der er lavet tegninger af 

hvordan vi forestiller os det skal komme til at se ud, så vi kan søge til ændringer. Snart søges fredningsnævnet og 

fundraising.  

Vi betaler nogle for at fjerne olietank, så det bliver gjort rigtig.  

Poulholm udvalg: En væg der kan køres forbi så patruljegange lukkes 

Vi vil gerne invitere en fra hver gren til et pynt-op- fest. Grenledere inviteres.  

Nyt lys til lagunen er et ønske. 

Pæne skabslåger der hænger lige.  

Nye bænke op til bålpladserne.  

Der er flyttet grej ud af divisionens rum. Det er nu familiespejdrum 

 

Nyt fra GL 

Er nævnt tidligere 

 

Nyt fra bestyrelsen 

I gang med at fundraise til telte.  

Bookingsystem: Gået væk fra en skærm i gangen. Evt. lille skærm. Intet system endnu. 

Heller ikke et nyt nøglesystem. Vi afventer.    

 



 
Evt 

- Klan-/lederevent – uddannelsesmarked på Houes Odde 26. - 28. september: Troppen tager afsted- vi vil gerne have 

flere med.  

 

- spejdernes lejr – mikro – mini har i bestemt jer? De ved ikke om de har ledere med til at tage af sted, fordi der ikke 

er stemning for at tage med på Spejdernes Lejr. Det man får ud af det, stemmer ikke overnes med det arbejde det 

kræver. Mikroer taler om at tage af sted i sidste del af ugen.  

Det foreslås at slå grenen mini mikro sammen.  

Fra Henrik: Snapsting: VI står der igen, og det kunne være fedt at der kommer ledere som snakker med voksne! 

Reklame! Klanen må meget gerne komme!  

William: Til september er der nat i naturen- Flammer og fællesskab. Troppen opfordres til at deltage. - 16.00 den 6. 

september til 7. september på Poulholm. Der bliver sat valgplakater op! Det er ment til børnefamilier- der kommer 

tilmeldinger. Ledere må gerne deltage for hyggens skyld. Troppen tages med på råd. KOM MED!  

Jens Ole: Brændeskuret er til brænde! Ikke til byggeaffald. 

Connie: Der har været låst efter car race mm. Der må gerne sige siges hvis der skal låses op.  

Helle: Der er TO forældrehjælpere lørdag! Det bliver et problem! Vi mangler VIRKELIG hjælpere!!!!! 

Det kan være en opfordring spejdere hjælper.  

 

 

 

 


